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RRM.0002.55.2023 

 

Protokół  

LV Sesji Rady Miejskiej we Wschowie  

z dnia 18 lipca 2023  

 
Obrady rozpoczęto 18 lipca 2023 o godz. 11:00, a zakończono o godz. 11:52 

tego samego dnia. 
 

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków. 
 
Obecni: 

1. Franciszek Baśczyn 
2. Sabina Brambor 

3. Władysław Brzechwa 
4. Piotr Buczek 
5. Miłosz Czopek 

6. Michał Drobnik 
7. Przemysław Gliński 

8. Ryszard Grys 
9. Hanna Knaflewska-Walkowiak 
10. Krzysztof Kola 

11. Jacek Kowalczyk 
12. Stefan Maćkowiak 

13. Agnieszka Nachaj 
14. Katarzyna Owoc-Kochańska 

15. Jolanta Pawłowska 
16. Tadeusz Sobczuk 
17. Emanuela Stanek-Juśkiewicz 

18. Elwira Świątek 
19. Wiesław Widera 

20. Piotr Wieland 
21. Wioletta Zarzycka 
 

Goście: 
Zastępca Burmistrza Marek Kraśny 

Sekretarz Miasta i Gminy Agata Michałowska 
Skarbnik Miasta i Gminy Wschowa Justyna Staszak 
Radca Prawny Michał Walkowiak 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Wschowie Hanna Knaflewska – Walkowiak 
otwarła obrady LV Sesji Rady Miejskiej we Wschowie, powitała wszystkich 
obecnych Radnych oraz pracowników urzędu i gości i przedstawiła Pana Radcę 

Prawnego Michała Walkowiaka, który będzie sprawował opiekę nad sesjami i nad 
pracami urzędu. Przewodnicząca poprosiła o sprawdzenie kworum. 

 
Głosowano w sprawie: 
Sprawdzenie obecności.  
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Wyniki głosowania 

OBECNY: 18, NIEOBECNY: 3 
 

Wyniki imienne: 
OBECNY (18) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Miłosz 

Czopek, Michał Drobnik, Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-
Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka 

Nachaj, Tadeusz Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Wiesław Widera, Piotr 
Wieland, Wioletta Zarzycka 
NIEOBECNY (3) 

Katarzyna Owoc-Kochańska, Jolanta Pawłowska, Elwira Świątek 
 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – Walkowiak zgłosiła 2 wnioski formalne  
Burmistrza Miasta i Gminy Wschowa o wprowadzenie do porządku obrad:  

- punktu w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 
Miasta i Gminy Wschowa. (druk 532)”  

oraz 
- punktu w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

bezczynność Burmistrza Miasta i Gminy Wschowa (druk 533)”.  
 
Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek formalny Burmistrza Miasta i Gminy Wschowa o wprowadzenie do 
porządku obrad punktu w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie zmian  

w uchwale budżetowej Miasta i Gminy Wschowa. (druk 532)”.  
 
Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Miłosz 

Czopek, Michał Drobnik, Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-
Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka 

Nachaj, Tadeusz Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Wiesław Widera, Piotr 
Wieland, Wioletta Zarzycka 
NIEOBECNI (3) 

Katarzyna Owoc-Kochańska, Jolanta Pawłowska, Elwira Świątek 
 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek formalny Burmistrza Miasta i Gminy Wschowa o wprowadzenie do 
porządku obrad punktu w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi na bezczynność Burmistrza Miasta i Gminy Wschowa (druk 533)”.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 

Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Miłosz 
Czopek, Michał Drobnik, Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-
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Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka 

Nachaj, Tadeusz Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Wiesław Widera, Piotr 
Wieland, Wioletta Zarzycka 

NIEOBECNI (3) 
Katarzyna Owoc-Kochańska, Jolanta Pawłowska, Elwira Świątek 
 

- Przemysław Gliński  
Radny zgłosił wniosek formalny o wprowadzenie do porządku obrad zgodnie  

z §34 Statutu Gminy Wschowa brakujących punktów, tj. przyjęcie protokołu  
z obrad poprzedniej sesji, sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie 
międzysesyjnym, interpretacje i zapytania radnych, informacje o udzielonych 

odpowiedziach i wolne wnioski, zapytania i informacje. 

Radca prawny Michał Walkowiak wyjaśnił, że §34 Statutu Gminy Wschowa 
stanowi, że porządek obrad obejmuje „w szczególności” i wymienia po kolei 

punkty, które powinny być uwzględnione przy normalnie zwoływanej sesji.  
Dodał, że sesja nadzwyczajna, ma na celu podjęcie uchwał, które zostały 

przygotowane w harmonogramie w programie eSesji. Podkreślił, że przyjęcie 
protokołu obrad z poprzedniej sesji oraz sprawozdanie z działalności Burmistrza 
w okresie międzysesyjnym nie jest obligatoryjnym punktem każdej sesji, o czym 

stanowi punkt „w szczególności”. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr LIV/498/2023 
Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 22 czerwca 2023 roku w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XLVIII/405/10 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 
25 marca 2010 roku w sprawie: emisji obligacji oraz określenia zasad ich 
zbywania, nabywania i wykupu. (druk 530) 

 
W dyskusji wzięli udział: 

- Przemysław Gliński 
Radny zaapelował po raz kolejny do Pani Przewodniczącej i do Panów 

Wiceprzewodniczących o przeczytanie ze zrozumieniem ustawy o samorządzie 
gminnym i Statutu Gminy Wschowa. 
Radny wypowiedział się w kwestii popełnionego na poprzedniej sesji błędu przy 

podsumowaniu wyników głosowania uchwały obligacyjnej. 
- Tadeusz Sobczuk  

Przewodniczący Wspólnego Posiedzenia Komisji przedstawił pozytywną opinię  
w sprawie projektu uchwały. 
Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – Walkowiak powiedziała, że w statucie 

nie jest określona ilość osób, które powinna głosować za podjęciem uchwały. 
- Przemysław Gliński (Ad Vocem) 

Radny ponownie zachęcił do odczytania ustawy o samorządzie gminnym  
i statutu. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr LIV/498/2023 Rady Miejskiej 

we Wschowie z dnia 22 czerwca 2023 roku w sprawie zmiany Uchwały  
Nr XLVIII/405/10 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 25 marca 2010 roku  
w sprawie: emisji obligacji oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania  

i wykupu.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Miłosz Czopek, 

Michał Drobnik, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, 
Jacek Kowalczyk, Agnieszka Nachaj, Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, 

Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Wioletta Zarzycka 
PRZECIW (5) 
Piotr Buczek, Przemysław Gliński, Stefan Maćkowiak, Wiesław Widera, Piotr 

Wieland 
NIEOBECNI (2) 

Katarzyna Owoc-Kochańska, Elwira Świątek 
 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVIII/405/10 Rady 

Miejskiej we Wschowie z dnia 25 marca 2010 roku w sprawie: emisji 
obligacji oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. (druk 

531) 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Tadeusz Sobczuk  
Przewodniczący Wspólnego Posiedzenia Komisji przedstawił pozytywną opinię  

w sprawie projektu uchwały. 
- Emanuela Stanek-Juśkiewicz 

W opinii Radnej uzasadnienie uchwały nie jest zgodne ze stanem faktycznym,  
a  odłożenie w czasie spłaty zadłużenia zaplanowanego na 2023 r. jest 
konsekwencją finansową m. in. wzrostu kosztów budowy pomostu  

w Lginiu oraz działań gminy związanych z rozbiórką prywatnego budynku, który 
znajduje się na prywatnym terenie. 

Radna odnosząc się do kwestii oszczędności energii elektrycznej zwróciła uwagę, 
że w przestrzeni miasta, mimo wymagań rządu i apeli Radnych, zużycie energii 
elektrycznej generują dekoracyjne parasolki, oświetlenie (w okresie jesiennym) 

oraz słupy (totemy multimedialne). 
Radna odniosła się do kwestii pokrywania środków na ratowników, a w kolejnej 

części wypowiedzi przypomniała, że to Radni ponoszą odpowiedzialność za spłaty 
zobowiązań. 
- Piotr Wieland 

Radny powiedział, że gmina przepłaca za energię elektryczną, bo nie skorzystała 
z możliwości obniżenia stawki. W opinii Radnego wydano 500 tys. zł za toalety, 

które jak wyraził „budzą bardzo duże kontrowersje”, jak i kolejne kwoty na inne 
niepotrzebne rzeczy. Odkładanie spłaty długu Radny nazwał „bardzo dobrym 
przykładem i kolejnym dowodem na to, że Wschowa nie ma gospodarza, 

Wschowa ma człowieka, który tylko po prostu chce się wypromować i z urzędu 
uczynić swój jakby Wydział Promocji.” Radny zwrócił się do Pani Skarbnik  

z prośbą, by nie usprawiedliwiać braku pieniędzy tylko i wyłącznie wzrostem płac 
nauczycieli, a następnie zaapelował by nie głosować za tą uchwałą i nie zadłużać 
dalej gminy. 

- Przemysław Gliński 
Radny zwrócił uwagę, że w zaproszeniu na dzisiejszą Komisję użyto 

sformułowania: „posiedzenie Komisji wspólnej”, a winno być użyte 
sformułowanie: „wspólne posiedzenie Komisji”. 
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Radny przychylił się do głosów przedmówców, by nie odkładać spłaty 

zobowiązań. W opinii Radnego podejmowane są zbędne na tę chwilę inwestycje 
w sytuacji bardzo wielu innych potrzeb gminy. 

- Miłosz Czopek 
Radny tłumaczył, że zobowiązania najlepiej jest spłacać w momencie wysokiej 
inflacji i zauważył, że jest to już druga uchwała w tej kadencji, wobec czego 

należy wziąć pod uwagę koszty obciążenia dla budżetu urzędu. Radny również 
apelował by nie podejmować tej uchwały. 

- Franciszek Baśczyn (Ad Vocem) 
Radny odniósł się do wypowiedzi Radnego Miłosza Czopka i podkreślił,  
że spłacono ponad 6 mln zł kredytów i obligacji. Radny powołał się na statystyki 

krajowe. 
- Miłosz Czopek (Ad Vocem) 

Radny odniósł się do wypowiedzi Radnego Franciszka Baśczyna i wypowiedział się 
w kwestii decyzji o dalszym zadłużaniu. 
Skarbnik Miasta i Gminy Wschowa Justyna Staszak powiedziała, że w obecnej 

kadencji spłacono 6 mln zł, a w poprzedniej 1,5 mln zł. 
- Tadeusz Sobczuk 

Radny odniósł się do wysokości spłat zobowiązań w obecnej i poprzedniej 
kadencji oraz rozpoczętych różnego rodzaju inwestycji, które są mniej lub 

bardziej zasadne i oczekiwane w opinii mieszkańców gminy. 
- Emanuela Stanek-Juśkiewicz (Ad Vocem) 
Radna odniosła się do uwagi Pani Skarbnik o wysokości spłaty zadłużenia  

w poprzedniej i obecnej kadencji i podkreśliła, że dla pełnego obrazu sytuacji 
należałoby przyjrzeć się jakie kredyty gmina w poprzedniej kadencji spłacała. 

Radna podkreślała, że każdy pozostawiony kredyt jest zobowiązaniem – kosztem 
stałym w budżecie, który gmina musi ponieść. 
- Przemysław Gliński (Ad Vocem) 

Radny wypowiedział się w kwestii wyliczeń podanych przez Radnego Franciszka 
Baśczyna. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVIII/405/10 Rady Miejskiej we 

Wschowie z dnia 25 marca 2010 roku w sprawie: emisji obligacji oraz określenia 
zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.  

 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 
Wyniki imienne: 

ZA (10) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Ryszard Grys, Hanna 
Knaflewska-Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Agnieszka Nachaj, 

Tadeusz Sobczuk, Wioletta Zarzycka 
PRZECIW (8) 

Piotr Buczek, Miłosz Czopek, Przemysław Gliński, Stefan Maćkowiak, Jolanta 
Pawłowska, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Wiesław Widera, Piotr Wieland 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Michał Drobnik 
NIEOBECNI (2) 

Katarzyna Owoc-Kochańska, Elwira Świątek 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta  

i Gminy Wschowa na 2023 rok. (druk 532) 
 

W dyskusji wzięli udział: 
- Tadeusz Sobczuk  
Przewodniczący Wspólnego Posiedzenia Komisji przedstawił pozytywną opinię  

w sprawie projektu uchwały. 
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy 
Wschowa na 2023 rok. (druk 532).  

 
Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 

ZA (17) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Michał 

Drobnik, Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-Walkowiak, 
Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka Nachaj, Jolanta 

Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Wiesław Widera, Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Miłosz Czopek, Emanuela Stanek-Juśkiewicz 

NIEOBECNI (2) 
Katarzyna Owoc-Kochańska, Elwira Świątek 

 
6. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność 
Burmistrza Miasta i Gminy Wschowa. (druk 533) 

 
W dyskusji wzięli udział: 

- Piotr Buczek 
W opinii Radnego treść uzasadnienia w części dotyczącej powodu przekroczenia 
ustawowego terminu odpowiedzi rodzi pytanie o ewentualny brak kompetencji 

Burmistrza i jego administracji. Radny zapytał Przewodniczącego Komisji w jaki 
sposób ustalono, że przekroczenie ustawowego terminu odpowiedzi nie miało  

to znamion celowych? W opinii Radnego notorycznie nie są zachowane terminy 
odpowiedzi osobie skarżącej, stąd pytanie Radnego o celowość działania, tudzież 
brak kompetencji. 

- Michał Drobnik 
Przewodniczący Komisji z uwagi na fakt, że posiedzenie Komisji odbyło się w dniu 

sesji, o godzinie 8.30. zwrócił się do Radnych niebędących członkami Komisji  
w celu wyjaśnienia uzasadnienia do projektu uchwały.  
Przewodniczący potwierdził, że Komisja obradowała w pełnym składzie, obecna 

była również Sekretarz Pani Agata Michałowska, która wyjaśniła chronologię 
zdarzeń i udzielała odpowiedzi na zadawane pytania. Komisja jednogłośnie 

stwierdziła, że przedmiotowa skarga jest zasadna, a kwestię oceny celowości 
działania ustalono na podstawie wypowiedzi P. Sekretarz. 
- Przemysław Gliński 

Radny zwrócił uwagę, że w Urzędzie funkcjonuje elektroniczny system obiegu 
dokumentów i zapytał czy system nie przypomina o terminie załatwienia sprawy. 

Sekretarz Miasta i Gminy Agata Michałowska potwierdziła, że system pokazuje 
termin. 
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Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza 
Miasta i Gminy Wschowa. (druk 533).  

 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 
Wyniki imienne: 

ZA (19) 
Franciszek Baśczyn, Sabina Brambor, Władysław Brzechwa, Piotr Buczek, Miłosz 
Czopek, Michał Drobnik, Przemysław Gliński, Ryszard Grys, Hanna Knaflewska-

Walkowiak, Krzysztof Kola, Jacek Kowalczyk, Stefan Maćkowiak, Agnieszka 
Nachaj, Jolanta Pawłowska, Tadeusz Sobczuk, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, 

Wiesław Widera, Piotr Wieland, Wioletta Zarzycka 
NIEOBECNI (2) 
Katarzyna Owoc-Kochańska, Elwira Świątek 

 
7. Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca RM Hanna Knaflewska – Walkowiak poinformowała, że projekty 
uchwał na kolejne sesje będą przekazywane w plikach pdf, a nie jak dotychczas 

w formie skanów opatrzonych pieczęciami i podpisami – te będą dostępne do 
wglądu w Biurze Rady. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej 

podziękowała Radnym za udział w obradach i zamknęła LV Sesję Rady Miejskiej 
we Wschowie. 

 
 

 

 Przewodniczący 
Rady Miejskiej we Wschowie 

  
 

        Hanna Knaflewska - Walkowiak 

 
  

 
Transmisja online: Transmisja z obrad LV Sesji Rady Miejskiej we Wschowie 
 

 
 

 
Przygotował(a): Anna Safiańczuk 
Starszy Inspektor ds. Obsługi Rady Miejskiej we Wschowie 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

https://wschowa.esesja.pl/transmisja/39772/lv-sesja-rady-miejskiej-we-wschowie.htm

